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Kære Byråd i Syddjurs Kommune 

I skolebestyrelsen på Hornslet Skole læser vi forslagene til besparelser på budget 2024 med bekymring.  

Vi anerkender, at der er en stor udfordring i forhold til økonomien i det kommende budget. Vi har dog på de 

nedenstående områder en bekymring for, at I rammer skævt, hvis jeres besparelser gennemføres.  

 

Besparelse på tildelingsmodellen 

Hornslet skole skiller sig markant ud som kommunens klart største skole, med aktuelt 904 elever, svarende 

til 23,41% af kommunens skolesøgende børn. Alene af den årsag er skolens økonomi under pres og for hver 

elevstigning, falder den økonomiske tildeling, hvilket betyder at uligheden i tildelingen konstant bliver større 

for hver ny elev der begynder på skolen. Hornslet by er i vækst og dermed er Hornslet skole i vækst og 

elevtallet vil stige over de kommende år.  

Udviklingen i elevtallet betyder allerede i dag en serviceforringelse, da der bliver færre kroner pr. elev og 

derved færre penge til at lønne medarbejdere. 

Som vi tidligere har gjort opmærksom på, så passer Hornslet skole ikke ind i den anvendte tildelingsmodel 

grundet skolens størrelse. Tiden er kommet til at gøre op med tildelingsmodellen. Alternativt foreslår vi at 

når den nye udskoling står færdig i 2025, så tildeles der økonomi til hver af de to matrikler, ud fra 

nuværende model, da de påståede stordriftsfordele klart må blive forringet ifm. at drive skole på to 

matrikler. 

       

  113% 100% 71%   Budget Pr/elev 

Elevtal <200 >200 >400       

  72.759 64.389 45.716       

878 200 200 478   49.281.939 56.130 

889 200 200 489   49.784.817 56.001 

904 200 200 504  50.470.560 55.830 

1000 200 200 600   54.859.314 54.859 

1100 200 200 700   59.430.933 54.028 

1200 200 200 800   64.002.552 53.335 
Udvikling i elevtal og tildeling pr. elev. Det forventes at elevtallet stiger til 1200 i de kommende år. 

 

Allerede gennemførte reduktioner har konsekvenser. 

Samtidig vil vi gerne gøre opmærksom på, at den allerede gennemførte reduktion i barselsrefusionen til 

skolerne har en stor økonomisk betydning for Hornslet Skole – igen som følge af skolens størrelse. Hornslet 

Skole har pt. 17 medarbejdere på barsel, svarende til 8 årsværk. Faktuelt betyder det, at der pt. ikke er 

økonomi til at dække disse stillinger ind, hvilket giver færre voksne pr. elev og derved en kvalitetsforringelse, 

der også har betydning for medarbejdernes arbejdsmiljø.  
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Reduktion af PPR 

Skolebestyrelsen bliver stærkt bekymrede over, at der forslås en besparelse på PPR, da der i forvejen er lang 

ventetid på inddragelse af PPR. Dette er til stor frustration for de berørte familier, der står med de konkrete 

problemer i hverdagen. Den sene indsats fra PPR har en stor betydning for det enkelte barns mulighed for at 

være en del af klassefællesskabet, hvilket vi ved har betydning for barnets trivsel.  

Vi har således et ønske om, at I politisk har modet til at opprioritere PPR fremfor at reducere, da de 

nuværende ventetider tydeligt viser et behov.   

 

Efter- og videre uddannelse 

I administrationens oplæg ses det, at det kun er i 2024, der forslås en besparelse på efter- og 

videreuddannelse. I skolebestyrelsen anerkender vi den prioritering men under forudsætning af, at det igen 

bliver prioriteret - som planlagt, i de efterfølgende år.  

Efter- og videreuddannelse er en forudsætning for at opretholde den pædagogiske kvalitet i skoletilbuddet, 

og samtidig ved vi, at det har stor betydning for fastholdelse af de dygtige medarbejdere på Hornslet Skole.   

 

Nedlæggelse af juniorklubberne 

I en tid hvor mistrivsel blandt børn og unge fylder mere end det nogensinde har gjort, mener 

skolebestyrelsen for Hornslet Skole ikke, at juniorklubberne skal nedlægges! 

Regeringen har netop nedsat en trivselskommission på baggrund af stigende udfordringer med mistrivsel 

blandt børn og unge. Her tænkes landets klubber som en del af løsningen.  

I Hornslet er der stor søgning til juniorklubben, og der sker en naturlig overgang fra skolens SFO til 

juniorklubben, hvor der arbejdes med fællesskaber på tværs. Skolebestyrelsen på Hornslet Skole bakker op 

om arbejdet i klubben, og vi vil opfordre jer politikere til at undersøge, hvordan søgningen til klubberne 

fordeler sig fremfor at lukke velfungerende fritidstilbud.  

 

Udvikling af Hornslet skole  

På Hornslet Skole ser vi frem til, at den nye udskoling bliver realiseret som planlagt. Vi er glade for, at de 

forslåede besparelser ikke berører byggeriet af ny skole. Vi vil dog gerne rette en opmærksomhed på, at der 

laves en samlet plan for etablering af udearealer. Samtidig beder vi jer fastholde den planlagte pædagogiske 

opdatering på den nuværende skole på Ballesvej. 

 

 

Med venlig hilsen  

Skolebestyrelsen på Hornslet Skole 

 


